
Protokół Nr XXVII/17  z posiedzenia

Rady Miejskiej w Michałowie VII kadencji, które odbyło się 16 marca 2017r. w sali
narad Urzędu Miejskiego w Michałowie przy ulicy Białostockiej 11

Obradom  przewodniczyła  Irena  Suprun  -  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w
Michałowie.

O godzinie10:03  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w Michałowie   -  otworzyła  obrady
XXVII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

Na stan 15 radnych w chwili otwarcia obrad obecnych było 15 radnych. 

1 Ancipiuk Maria
2 Barszczewska Anna
3 Bielenia Nina
4 Borowski Jan
5 Burak Dorota
6 Charytoniuk Marek – wiceprzewodniczący Rady
7 Dziewiątkowski Sławomir
8 Hajduczenia Marian
9 Kazberuk Alina
10 Kupraszewicz Ewa
11 Ławreszuk Halina
12 Łuksza Sławomir
13 Łuksza Swietłana
14 Nos Eugeniusz
15 Suprun Irena – przewodniczący Rady

Ponadto w obradach uczestniczyli:
Burmistrz  Michałowa  –  Włodzimierz  Konończuk,  Zastępca  Burmistrza  Jerzy

Chmielewski, Skarbnik - Małgorzata Golak, kierownicy zakładów budżetowych, Mecenas –
Aleksander Bojczuk, radny powiatowy Jan Kaczan, zaproszeni sołtysi, mieszkańcy gminy.

Przewodnicząca po  sprawdzeniu  listy  obecności,  stwierdziła,  że  obrady  są
prawomocne, ponieważ w obradach uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum władne do podejmowania uchwał i decyzji. 

Ad. 2 Zatwierdzenie porządku XXVII sesji Rady Miejskiej w Michałowie
Radna Ewa Kupraszewicz prosiła o wyjaśnienie pkt. 7 porządku obrad dot. przyjęcia

bądź  odrzucenia  uchwały  w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu
sołeckiego  w  2018  r.  –  Pani  Skarbnik wyjaśniła  ,  iż  w  przypadku,  gdy  Rada  Miejska
podejmie  decyzję,  aby  fundusz  sołecki  był  nadal  wyodrębniony  w  budżecie  gminy,  nie
zachodzi potrzeba podejmowania uchwały w temacie wyodrębnienia funduszu sołeckiego na
2018 rok. Uchwała podjęta w roku 2016 ma zastosowanie bezterminowo do kolejnych lat
budżetowych.

Radna Maria Ancipiuk stwierdziła, że proponowany pkt. 7 tj. „Podjęcie stanowiska
w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego na 2018 r. – przyjęcie lub odrzucenie uchwały
w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  w  2018  roku” –
powinien być przeniesiony do bloku uchwał jako ppkt. h)

Burmistrz zgłosił poprawkę do porządku obrad polegającą na wykreśleniu ppkt. c) tj.
podjęcia  uchwały w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Związkowi  Gmin  Wiejskich
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Województwa Podlaskiego – ostatnie interpretacje RIO wskazują, iż takiej uchwały nie należy
podejmować, ponieważ Związek ten funkcjonuje jako stowarzyszenie i środki-jako dotację-
można przyznać w ramach zmian w budżecie. 

Przewodnicząca odnosząc się do zgłoszonych uwag stwierdziła, że z proponowanego
porządku obrad wykreśla  się  ppkt.  c),  a  na to  miejsce przesunie się  obecny punkt  7  dot.
niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2018 roku.

Przewodnicząca przeszła do głosowania porządku obrad.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami ,,za” przyjęli porządek:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad XXVII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac komisji w okresie międzysesyjnym.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Michałowo na lata 2017-2024;
b) zmian w budżecie Gminy na 2017 r.;
c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2018 roku
d) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji połączenia 

weekendowego  na trasie Białystok – Waliły;
e) ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych, dla których Gmina Michałowo jest organem prowadzącym;
f) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe;
g) przyj cia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Micha owo na lata 2017-2019.ę ł

7. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
8. Sprawy różne.
9. Zamknięcie obrad XXVII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Michałowie
 W  obliczu  braku  uwag  do  protokołu  Przewodnicząca  przeszła  do  głosowania

protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
Radni w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie

„wstrzymującym się” przyjęli protokół z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Michałowie. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Ad. 4 Informacja Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym
Burmistrz  przedstawił radnym sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym (w

załączeniu do protokołu).
Poruszono następujące kwestie:

• radna Ewa Kupraszewicz prosiła o informacje dot.:
- czy Powiat przeznaczył środki na drogę powiatową do Sokola – Burmistrz wyjaśnił,
że  Rada Powiatu  nie  przychyliła  się  na  przywrócenie  wcześniej  wyasygnowanych
środków na ten cel;
- dlaczego ogłasza się przetargi na remont ulic w Michałowie i nie powierza się tego
zadania  ZGKiM  -  Burmistrz wyjaśnił,  że  przetarg  jest  rozwiązaniem  bardziej
demokratycznym i  nie  budzącym wątpliwości,  a  z  innych prac  -  nie  powinno ich
zabraknąć dla ZGKiM;
- powołania nowej komisji ds. budowy przedszkola  – Burmistrz wyjaśnił, że w tej
kwestii nie powołano nowej komisji, natomiast powołano komisję ds. oceny ofert –
Radna prosiła  o  zamieszczenie  w internecie  protokołu  komisji  dot.  wyboru  danej
koncepcji. 
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• radna  Nina  Bielenia spytała  o  powód śnięcia  ryb  na  zalewie  w  Michałowie  i  o
szczegóły  związane  z  tym  tematem  –  Burmistrz poinformował,  iż  szerszych
informacji udzieli w pkt. „Sprawy różne”. 

• radna Alina Kazberuk  spytała o ilość złożonych wniosków na odnawialne źródła
energii - Burmistrz stwierdził, że ponad 100 szt.

• radna Maria Ancipiuk poruszyła temat przeprowadzonych konsultacji dot. budowy
przedszkola  i  formy  ich  przeprowadzenia  odnosząc  się  do  wniosku  radnego
Sławomira  Łukszy  złożonego  na  poprzedniej  sesji  –  Zastępca  Burmistrza
poinformował, że korzystając z uprawnień, stosownie do uchwały, Burmistrz wydał
zarządzenie w sprawie konsultacji dot. koncepcji.  Zastępca Burmistrza dodał, że ta
forma  konsultacji  uwzględniała  również  wniesienie  różnego  typu  uwag,  a  temat
konsultacji szerzej zostanie omówiony w pkt. „Sprawy różne”. 
Temat konsultacji  wywołał  szerszą dyskusję radnych w tym temacie,  wobec czego

radny Eugeniusz Nos prosił o realizowanie porządku obrad, a sprawę konsultacji przenieść
do pkt. Sprawy różne”.  

Ad. 5  Informacja Przewodniczących  Komisji Rady Miejskiej z  prac komisji w okresie
międzysesyjnym

Przewodniczący  poszczególnych  Komisji  Rady  Miejskiej  zapoznali  radnych  z
działaniami  jakie  miały  miejsce  w  okresie  międzysesyjnym  oraz  wypracowanymi  na
komisjach wnioskami.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Anna  Barszczewska poinformowała,  iż
komisja dokonała kontroli w temacie określenia stanu zaległości i podejmowanych czynności
windykacyjnych  oraz  uzyskanych  efektów  z  tytułu  zużycia  wody  i  wynajmu  lokali  oraz
kontroli zaległości z tytułu podatków i opłat komunalnych. Komisja wypracowała następujące
wnioski:

1. w dalszym ciągu podejmować czynności windykacyjne w celu większej zciągalności
opłat 

2. bardziej wnikliwie rozpatrywać wpływające wnioski o umorzenie podatku
3. zwrócić  uwagę  na  notorycznie  powtarzających  się  dłużników  ubiegających  się  o

umorzenie 
4. czynić  starania  w  celu  zawierania  umów  z  osobami  zamieszkałymi  niemającymi

umów na odbiór odpadów komunalnych 
5. należy  zweryfikować  regulamin  sprzedaży  mieszkań  (pustostanów)  ze  względu  na

duże koszty utrzymania 
 Przewodnicząca  Komisji  Planowania,  Gospodarki,  Finansowej  i  Komunalnej

Dorota Burak przedstawiła wnioski jakie wypracowała Komisja:
1. scalenie księgowości w gminnych jednostkach budżetowych 
2. kontynuacja funduszu sołeckiego na rok 2018
3. podjęcie ostatecznej decyzji w sprawie budowy przedszkola.
4. zobowiązanie Dyrektora Gminnego Zespołu Szkół do przestrzegania ustawy o 

finansach publicznych, prawa pracy i ustawy o systemie oświaty.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,   Kultury  i  Zdrowia  Alina  Kazberuk

przedstawiła wnioski jakie wypracowała Komisja:
1. zmniejszenie nakładu gazety samorządowej o 50 szt.

Radna Alina Kazberuk dodała, że w związku z niewypracowaniem przez Komisję
stanowiska dot.  koncepcji budowy przedszkola i jego lokalizacji, w dniu dzisiejszym, przed
sesją członkowie Komisji Oświaty przedyskutowali tą kwestię i w głosowaniu opowiedzieli
się  3  głosami  „przeciw” obecnej  lokalizacji,  1  głosem „za”  obecną lokalizacją  i  1  osoba
wstrzymała się od głosu. 
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Przewodnicząca zwróciła  uwagę  na  przestrzeganie  zasad  formalnego  zwoływania
posiedzeń  komisji  i  stosowanie  określonych  procedur.  Przewodnicząca  upomniała
przewodniczących komisji, aby nie zwoływać nieformalnych spotkań komisji.
 Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Ochrony Środowiska,  Spraw Socjalnych i
Porządku Publicznego Eugeniusz Nos przedstawił wnioski jakie wypracowała Komisja:

1. pod adresem Stara Łuplanka 1 - wymiana oprawy oświetleniowej na większą moc i
skierowanie światła w stronę ww. adresu;

2. założenie 2 lamp w Szymkach, w kierunku p. Rusak;
3. w miejscowości  Leonowicze -  ustawienie jednej  lampy na drodze  prowadzącej  do

posesji p. Bancerewicz i drugiej lampy w kierunku przystanku PKS;
4. konieczność rozwiązania problemu oświetlenia na Osiedlu Bandary;  
5. konieczność  przedłużenia  do  godz.  2:00  czasu  palenia  się  lamp  w  miejscowości

Michałowo;
6. potrzebę naprawy/żwirowania następujących dróg;

• droga w Starej Łuplance: nr 1 oraz droga w kierunku przystanku autobusowego
(do p. Leszczuk);

• drogi w Romanowie;
7. potrzeba naprawy drogi od Koleśnego do Suprun;
8. konieczność  współpracy gminy Michałowo i  Gródek oraz prowadzenia  wspólnych

rozmów w temacie naprawy drogi Podozierany –Mostowlany (droga znajduje się na
terenie dwóch gmin;

9. wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2018 rok;
10.konieczność odkrzaczania poboczy przy drogach;
11.konieczność poprawy numeracji na ustawionych tablicach numerycznych – dot. nr 133

i 135 w Szymkach
12.konieczność ustawienia tablic ogłoszeniowych w Bagniukach i Tajnicy.

Przewodnicząca o godzinie 11:05 ogłosiła przerwę, o godz. 11:15 wznowiła obrady.

Ad. 6 Podjęcie uchwał w sprawie

Projekt uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Michałowo na lata 2017-2024

Radna Maria Ancipiuk spytała:
-  czy zostały złożone wnioski w ramach współpracy partnerskiej Polska - Białoruś,

gdyż w tym roku nie ma już takiej możliwości  -  Pani Skarbnik wyjaśniła, iż objaśnienia
szczegółów związanych ze środkami i zadaniami dot. powyższych wniosków ujęte zostały
przy  projekcie  budżetu  na  2017r.  Zastępca  Burmistrza poinformował  o  szczegółach
związanych z procedurą złożenia wniosków i dodał, że została złożona koncepcja wniosku –
tzw. wniosek uproszczony. 

-  czy  zaprzestano  starań  o  utworzenie  podstrefy  suwalskiej  specjalnej  strefy
ekonomicznej –  Burmistrz poinformował, iż  nie będą składane wnioski na podstrefę ssse,
gdyż opracowuje się studium i plan zagospodarowania przestrzennego na terenie Topolan z
wydzieleniem terenów na rozwój, ponadto zamierza się pozyskać tereny od Agencji Rolnej
Skarbu Państwa na te cele. Burmistrz dodał, że aby składać wniosek na podstrefę należy być
właścicielem gruntów, a gmina nim nie jest.

Radna  Halina  Ławreszuk zauważyła,  iż  w  pierwszej  kolejności  należy  podjąć
uchwałę dot. zmian w budżecie na 2017r. a dopiero potem uchwałę dot. zmian w WPF.
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W związku z powyższym radna Maria Ancipiuk zgłosiła wniosek formalny o zmianę
kolejności  podjęcia uchwał,  aby pierwszej  kolejności podjąć uchwałę w sprawie zmian w
budżecie, a następnie uchwałę w sprawie zmian w WPF.

Radni  w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami  „za”  opowiedzieli  się  „za”
zgłoszonym przez radną Ancipiuk wnioskiem.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 r
- Radna Ewa Kupraszewicz  zgłosiła zapytania (poniżej) dot. przeznaczenia kwot na cele,
które również były przedmiotem dyskusji  Komisji  Finansowej,  w związku z czym Radna
Dorota  Burak  przewodnicząca  Komisji  Finansowej  oraz  Burmistrz  odnieśli  się  do
poruszonych przez radną zapytań dot.:

• 100 tyś zł – wypłata odszkodowań za grunty gminne przejęte pod drogi –  radna
Dorota  Burak wyjaśniła,  że  wykonanie  niektórych  dróg  wymaga  wykupienia
gruntów od osób prywatnych. Burmistrz dodał, że wykup działek dotyczy Bołtryk,
Michałowa i Michałowo-rolne i wiąże się z dostosowaniem działek do projektów
planu przestrzennego zagospodarowania;

• 150  tyś  zł  –  działalność  usługowa  i  koszty  przygotowania  inwestycji  w  latach
przyszłych  –  Burmistrz  wyjaśnił,  że  środki  te  potrzebne  są  na  opłacenie
wykonawstwa  projektów:  kanalizacji  Kazimierowo,  drogi  Bachury  i  dróg  w
Michałowie  (w  ramach  ZRID-u  tj.  opracowania  dokumentacji  na  realizację
inwestycji  drogowych),  na  wodociąg  w  Tylwicy.  Planuje  się  również  rozpisać
konkurs na rozbudowę oczyszczalni w Michałowie;

• 10  tyś  zł   -  promocja  jednostek  samorządu  terytorialnego  z  przeznaczeniem  na
dotacje dla jednostek nie zaliczonych do sektora finansów publicznych;

• 130 tyś zł – remont pomieszczeń Gminnego Zespołu Szkół – radna Dorota Burak
wyjaśniła,  iż  po  wykonaniu  prac  związanych  z  termomodernizacją  napraw  będą
wymagały ściany i posadzka w szkole; 

• 10 tyś  zł - dotacje dla jednostek nie zaliczonych do sektora finansów publicznych w
zakresie propagowania ekologii i ochrony środowiska;

• 10 tyś  zł - dotacje dla jednostek nie zaliczonych do sektora finansów publicznych w
zakresie ochrony kultury i tradycji.

Radna Dorota Burak odnosząc się do kwot dotacji 3x10 tyś zł wyjaśniła, iż Komisja
opowiedziała  się  za  zmniejszeniem kwoty  30 000 zł  do  kwoty  21 000  zł  i  przekazaniem
pozostałych 9 000 zł na GOK .
-  Wiceprzewodniczący  Marek  Charytoniuk  –  prosił  o  przybliżenie  szczegółów  dot.
pozyskania  reszty  środków  na  zakup  wozu  strażackiego  –  Burmistrz poinformował,  że
Gmina  wraz  z  OSP będzie  czyniła  starania  o  pozyskanie  brakującej  kwoty  z  różnych
instytucji jak np.  Ministerstwo Spraw Wewnętrznych, Komenda Wojewódzka Państwowej
Straży Pożarnej, Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, Lasy Państwowe. 
-  radna  Swietłana  Łuksza  prosiła  radną  Dorotę  Burak o  zapoznanie  Rady  z
postanowieniami Komisji Finansowej w sprawie wykonania inwestycji kanalizacji w Nowej
Woli – radna Dorota Burak poinformowała, iż Komisja w imiennym głosowaniu 3 głosami
„za” (radni: E. Nos, H. Ławreszuk, D. Burak) i 4 głosami „przeciw” (radni: N. Bielenia, A.
Kazberuk,  S.  Łuksza,  S.  Łuksza)  opowiedziała  się  przeciwko  przeznaczeniu  w tym roku
środków z nadwyżki na budowę sieci kanalizacyjnej w Nowej Woli.

Podczas  dalszej  dyskusji  poruszono  sprawę  konieczności  wykonania  kanalizacji
Nowej Woli - nikt z radnych nie zgłosił sprzeciwu, że inwestycja ta jest konieczna, jednakże
radni różnie widzieliby sposób finansowania tego zadania. Jak zauważył  radny Sławomir
Dziewiątkowski w związku z minimalnymi szansami na wykonanie kanalizacji przy pomocy
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środków z zewnątrz, inwestycję należy wykonać w całości za środki własne, a jak zauważyła
Przewodnicząca to zadanie wpisuje się w zadania własne gminy. Część radnych w swoich
wypowiedziach była zdania, że kanalizację należy wykonać przy pomocy środków z zewnątrz
(radni:  S.  Łuksza,  S.  Łuksza,  A.  Kazberuk,  M.  Ancipiuk).  Pan  Burmistrz przybliżył
szczegóły związane z oceną projektu pn. „Budowa kanalizacji  sanitarnej oraz przebudowa
hydroforni  na  terenie  Gminy  Michałowo”  i  wyjaśnił  kryteria  oceny  wniosku,  który  nie
otrzymał dofinansowania. 

W wyniku dyskusji  radna Maria Ancipiuk zgłosiła wniosek formalny, aby powstał
Społeczny Komitet kanalizacji w Nowej Woli (który m.in. pozwoli na ustalenie liczby osób
chętnych  do  podłączenia  się  do  kanalizacji,  wycenę  poszczególnych  przyłączy,  wpłatę
określonych  kwot  na  konto  –  zobowiąże  to  mieszkańców do  podłączenia  się).  Radna  w
ramach złożonego wniosku zgłosiła aby odłożyć w czasie temat kanalizacji, nie przeznaczać
na  nic  kwoty  900  tyś  zł  i  pozostawić  ją  w  wolnych  środkach  do  momentu  kiedy  Rada
podejmie decyzję o budowie kanalizacji (po wcześniejszym przeanalizowaniu tematu). Radna
stwierdziła, że zależy jej na tym, aby ta kanalizacja powstała i żeby to było jak najmniejszym
kosztem  mieszkańców  Nowej  Woli.  Radna  w  wypowiedzi  dodała,  że  jest  za  tym  aby
pozyskać na ten cel dofinansowanie z zewnątrz.   

W odpowiedzi na zgłoszony wniosek  Burmistrz stwierdził, że w obecnych czasach
nie  ma  form  w  postaci  społecznych  komitetów,  a  wykonanie  kanalizacji  jest  zadaniem
własnym gminy co potwierdził Mecenas.  

Ponadto  wiceprzewodniczący Marek Charytoniuk zwrócił uwagę na konieczność
opracowania preliminarza  wydatków na planowane zadania  inwestycyjne,  który ułatwiłby
radnym podjęcie stosownych decyzji dot. inwestycji.  W temacie skanalizowania Nowej Woli
radny Jan Borowski spytał, czy była brana pod uwagę budowa oczyszczalnie na miejscu, w
Nowej  Woli,  gdyż  pomniejszyłoby  to  koszty  inwestycji  -  Burmistrz  wyjaśnił,  że  taka
koncepcja była brana pod uwagę, jednak na terenie, na którym byłaby możliwość budowy
oczyszczalni został wybudowany maszt internetowy. 

Podsumowując dyskusję dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Mecenas
odnosząc się do wniosku radnej Marii Ancipiuk stwierdził, iż wnioski formalne trzeba było
zgłaszać  na  etapie  uchwalania  porządku  obrad.  Ponadto  Mecenas  przybliżył  szczegóły
związane z możliwością pozyskania środków z zewnątrz. W wyniku dyskusji z radną Marią
Ancipiuk  Mecenas  stwierdził,  że  na  sesji  będzie  odnosił  się  do  tego  co  stanowi  prawo,
zatrudnił go Burmistrz, a nie radna i obsługuje on Urząd, a nie radną Ancipiuk.  
 Radna  Dorota  Burak odczytała  informację  dot.  przesłanek  jakie  musi  spełnić
wniosek, aby móc go zakwalifikować jako wniosek formalny. 

Radny Eugeniusz Nos stwierdził, iż ustawodawca dał prawo do zgłaszania wniosków
formalnych, a wnioski dot. poprawienia uchwały do takich wniosków należą. 

Przewodnicząca stwierdziła,  że wniosek formalny zgłoszony przez radną Ancipiuk
dot.  jedynie  kanalizacji  a  nie  całego  projektu  uchwały,  w  związku  z  czym  zarządziła
głosowanie nad przedstawionym całościowym  projektem uchwały.

Radni w głosowaniu jawnym 7 głosami ,,za”, przy 5 głosach „przeciw” i 3 głosach
„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2017 r.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Radny  Eugeniusz  Nos zwrócił  się   do   Przewodniczącej  ze  stwierdzeniem,  że

powinna  odpowiedzieć  na  zgłoszony  przez  radną  Ancipiuk  wniosek  formalny-czy  go
przyjmuje, czy nie. Radny dodał, że każdy może zgłosić wniosek formalny i to radni nad nim
głosują, natomiast Przewodnicząca może nakazać sprecyzowanie wniosku, który był bardzo
rozszerzony i wówczas można przystąpić do głosowania. 
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Uchwała Nr XXVII/185/17 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 16 marca 2017
roku w sprawie zmian w budżecie na 2017 r.

Projekt uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Michałowo na lata 2017-2024

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni w głosowaniu jawnym 7 głosami ,,za”, przy 6 głosach „przeciw” i 2 głosach
„wstrzymujących  się”  przyjęli  uchwałę  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Michałowo na lata 2017-2024.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała Nr XXVII/186/17 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 16 marca 2017

roku w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Michałowo na lata
2017-2024.

Projekt  uchwały  w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu
sołeckiego w 2018 roku

Sołtysi sołectwa Jałówka-Piotr Dąbrowski i  Bachury –  Zdzisław Worona wyrazili
chęć kontynuacji funduszu sołeckiego. Radny Eugeniusz Nos  w imieniu sołtysa Łuplanki
prosił o pozostawienie funduszu sołeckiego na kolejny rok. 

Sołtysi  obecni  na sesji  również nie  zgłosili  sprzeciwu co do kontynuacji  funduszu
sołeckiego. 

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami ,,przeciw”, odrzucili uchwałę
w sprawie w sprawie  niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2018
roku.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu
Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji połączenia weekendowego  na trasie Białystok
– Waliły

Radna Ewa Kupraszewicz  zwróciła  uwagę  na  trudności  związane  z  codziennym
transportem autobusowym w miejscowości Sokole i prosiła Burmistrza o działania mające na
celu przywrócenie jazdy autobusów przez tą miejscowość. 

Pan  Andrzej  Kasperowicz  mieszkaniec  Sokola  poinformował  o  szczegółach
związanych z tematem połączenia weekendowego na trasie Białystok – Waliły oraz prosił
radnych o wsparcie. 

W  temacie  połączenia  autobusowego  pan  Andrzej  Kasperowicz  dodał,  że
dotychczasowy przewoźnik obiecał, że dziś bądź jutro da mu odpowiedź i autobus pojedzie.
Ponadto w rozmowie mówił on przewoźnikowi, aby podniósł ceny biletu do Sokola do 4,50 –
5 zł i nie żądał dopłat od samorządu – wówczas temat będzie rozwiązany. Pan Kasperowicz
dodał, że obecna stawka biletu jest taka sama do Sokola i do Michałowa i wynosi 3,50 zł –
taka cena raczej nie może się opłacać.

W związku z dyskusją radnych dot. połączenia autobusowego  Wiceprzewodniczący
Marek Charytoniuk zgłosił wniosek, aby tematem transportu w gminie zajęła się Komisja
Finansowa.

W  obliczu  braku  innych  uwag  i  wniosków  formalnych  do  projektu  uchwały
Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.
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Radni w głosowaniu jawnym 14 głosami ,,za”, przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosach
„wstrzymujących  się”  przyjęli  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji połączenia weekendowego  na trasie
Białystok – Waliły.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała Nr XXVII/187/17 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 16 marca 2017

roku  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu  Podlaskiemu  na
dofinansowanie realizacji połączenia weekendowego  na trasie Białystok – Waliły

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kryteriów  rekrutacji  do  publicznych
przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych, dla których
Gmina Michałowo jest organem prowadzącym

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  ,,za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie  ustalenia  kryteriów  rekrutacji  do  publicznych  przedszkoli  oraz  oddziałów
przedszkolnych przy szkołach podstawowych, dla których Gmina Michałowo jest organem
prowadzącym.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała Nr XXVII/188/17 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 16 marca 2017

roku  w  sprawie  ustalenia  kryteriów  rekrutacji  do  publicznych  przedszkoli  oraz
oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych, dla których Gmina Michałowo
jest organem prowadzącym

Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  ,,za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego,
wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała Nr XXVII/189/17 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 16 marca 2017

roku w sprawie  dostosowania sieci  szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju
szkolnego, wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny
w Gminie Michałowo na lata 2017-2019

Pani  Anna  Funkowska  Kierownik  Miejsko  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej omówiła założenia uchwały i poinformowała, iż Program ma na celu zbudowanie
spójnego systemu pomocy rodzinie angażującego zasoby gminy. 

Radny  Eugeniusz  Nos  przewodniczący  Komisji  Rolnictwa poinformował,  iż
komisja nie wniosła uwag do przedstawionego Programu.

Przewodnicząca zwróciła uwagę na:
-  mało aktualny na chwilę obecną rok przeprowadzenia diagnozy sytuacji rodzinnej w gminie
Michałowo tj. 2014 – Pani Kierownik  wyjaśniła, że powyższy Program jest porównywalny
ze Strategią Rozwiązywania Problemów Społecznych i starano się, aby dane zawarte w obu
dokumentach były ujednolicone;
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- brak w Programie odniesienia do ustawy o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem”,
która  weszła  w  życie  z  dniem  1  stycznia  2017r.  –  Pani  Kierownik przyznała  rację
Przewodniczącej i prosiła o przerwę w celu uaktualnienia treści Programu.

Przewodnicząca o godzinie 13:25 ogłosiła przerwę, o godz. 13:35 wznowiła obrady.

Po przerwie na salę narad nie powrócili radni Swietłana i Sławomir Łuksza.

W  obliczu  braku  innych  uwag  i  wniosków  formalnych  do  projektu  uchwały
Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  13  głosami  ,,za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Michałowo na lata
2017-2019.

W głosowaniu brało udział 13 radnych.
Uchwała Nr XXVII/190/17 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 16 marca 2017

roku  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny  w  Gminie
Michałowo na lata 2017-2019.

Ad. 7 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych – brak 

Ad. 8 Sprawy różne
Burmistrz odnosząc się do pytania dot. powodu śnięcia ryb na zalewie w Michałowie

poinformował, że nie jest to zbiornik przeznaczony na prowadzenie działalności wędkarskiej,
czy  gospodarskiej  w zakresie  gospodarki  rybnej.  Burmistrz  dodał,  że  prawdopodobnie  w
ubiegłym roku zbiornik omyłkowo został zarybiony, gdyż narybek zamiast trafić do zbiornika
w Gródku, trafił do Michałowa. Burmistrz poinformował, że po interwencji Wojewódzkiego
Inspektoratu Ochrony Środowiska okazało się, iż ryba nie jest skażona, nie jest to zatrucie,
parametry wody są w normie, a ryba udusiła się wskutek tzw. przyduchy.

Ponadto poruszono następujące tematy:
- Radna Ewa Kupraszewicz - poruszyła temat budowy placu zabaw w Żedni; 
- Radna Alina Kazberuk spytała o nazwę ulicy w Michałowie;
-  Radna  Anna  Barszczewska w  imieniu  mieszkańców  ul.  Topolowej,  Wierzbowej,
Akacjowej w Michałowie podziękowała Burmistrzowi za wykonanie oświetlenia ulicznego;
-  Przewodnicząca odniosła  się  do  wniosków  sołtysa  Zdzisława  Worony  (wnioski  w
załączeniu  do protokołu) dot.:

1. wprowadzenia  do  porządku  obrad  punktu  „Wnioski  sołtysów sołectw” -  Mecenas
przybliżył  procedury  legislacyjne  w  odniesieniu  do  zgłoszonego  wniosku  –
podsumowując,   nie ma potrzeby wprowadzania  powyższego punktu do porządku
obrad;

2. sprecyzowania wniosku dot. prowadzenia gospodarki  finansowej w ramach budżetu
Urzędu  Miejskiego  –Przewodnicząca poinformowała,  iż  odpowiedź  zostanie
udzielona na piśmie.

-  Sołtys  sołectwa  Tylwica  Lilia  Kulesza podziękowała  Kierownikowi  ZGKiM  za
odśnieżanie dróg w okresie zimowym oraz prosiła o poprawę drogi we wsi Tylwica Majatek;
-  Radna  Alina  Kazberuk prosiła  o  odczytanie  protokołu  komisji  w  sprawie  wyboru
koncepcji budowy przedszkola – Burmistrz wyjaśnił, że komisja o której mowa zajmowała
się otwarciem ofert na opracowanie koncepcji przedszkola, a nie rozstrzygnięciem i wyborem
koncepcji, na co  Mecenas  dodał, że informacje dot. m.in. zapytań ofertowych i wszelkich
rozstrzygnięć są jawne, ogólnodostępne i są m.in. publikowane w BIPie.  
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W wyniku  dyskusji  dot.  tematu  wyboru  koncepcji  budowy  przedszkola,  sposobu
przeprowadzenia konsultacji i jej wyników, szczegółów związanych z dalszymi pracami nad
jego budową Burmistrz  poinformował, iż zadania zawiązane z budową przedszkola będzie
zmuszony zabrać „pod swoje skrzydła” i będzie podejmował jednoosobowe decyzje.  
- Sołtys sołectwa Bachury Zdzisław Worona poruszył temat:

1. konieczności wykonania pojedynczych numeracji do posesji w sołectwie Bachury,
2. złożonego do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich wniosku dot. budowy drogi

nr  686  –  Juszkowy  Gród  –  Jałówka  (wniosek  w  załączeniu  do  protokołu)  –
Przewodnicząca oczytała odpowiedź na wniosek Sołtysa jaką otrzymano z PZDW
(pismo w załączeniu do protokołu).

3. konieczności wyrównania dróg w okolicach miejscowości Jałówka.
-  radny powiatowy Jan Kaczan przybliżył szczegóły związane z podjęciem decyzji jakie
zapadły  na  posiedzeniu  Rady  Powiatu  Białostockiego  w  sprawie  przyznania  środków
pieniężnych na realizację inwestycji budowy drogi powiatowej prowadzącej do Podozieran.
Radny  sprostował  plotkę  dot.  jego  osoby,  iż  był  ponoć  przeciwny  i  głosował  przeciw
przyznaniu środków na powyższy cel. Radny wyjaśnił, iż cała sprawa ma podłoże polityczne i
sposób głosowania  nie  przewidywał  głosowania  nad poszczególnymi zadaniami,  na  które
przeznacza  się,  bądź  nie  przeznacza  środków  finansowych.  Radny  dodał,  że  głosowano
blokiem, a on głosował nie przeciw drodze do Podozieran, a przeciw innym zadaniom, które
znalazły się w jednym wniosku razem z omawianą drogą. 

Ad. 9 Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej
W związku  z  wyczerpaniem  porządku  Przewodnicząca  o  godz.  15:00  zamknęła

obrady XXVII Sesji Rady w Michałowie VII kadencji.

Przewodniczący Rady Miejskiej
w Michałowie

mgr Irena Suprun

Protokołowała: U. Tarasewicz
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